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БЕОГРАД – Председник Националног савета за сарадњу са Хашим трибуналом Расим
Љајић изјавио је вечерас да Влада Србије не може да помогне у решавању проблема са
привременим пуштањем на слободу Војислава Шешеља и захтевом да он буде враћен у
Хаг.

  

  

Љајић је, у изјави за телевизију Н1, новонасталу ситуацију окарактерисао као „игру и
сукоб сујета” унутар самог Хашког суда и додао да је Србија једина која се у свему томе
одговорно понашала.

  

Тужилаштво је раније данас упутило Жалбеном већу Хашког трибунала хитан предлог за
извршење одлуке о укидању превременог ослобађања Војислава Шешеља. У предлогу
који је потписао главни тужилац Серж Брамерц, од Жалбеног већа се тражи да наложи
Претресном већу да опозове одлуку о привременом пуштању у року од једног дана од
дана одлуке о овом предлогу.

  

„Од почетка сам тврдио да је ово условно речено игра, сукоб сујета унутар суда, на
релацији тужиластво- суд, односно ово је сукоб судије Антонетија као председавајућег
Претресног већа и и тужиоца Сержа Брамерца и тај сукоб се наставља са данашњим
ставом”, рекао је Љајић.

  

Он је казао да се та „игра наставља” и да је једина страна која се у томе одговорно
понашала Србија.

  

„Једина страна која се одговорно понашала је Србија, ми смо испуњавали оно што јесте
наша обавеза, да ни на који начин Војислав Шешељ не трпи последице и према
Трибуналу смо испуњавали оно што је била наша дужност”, рекао је Љаљић.
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На питање шта се може учинити по питању тога што Шешељ одбија да Трибуналу
достави медицинске налазе, он је казао да Влада Србије не може да улази у то и да је
реч о односу трибунала и самог Шешеља.

  

Како је казао, Србија може да посматра и прати целу ситуацију, док се од ње не
затражи да нешто учини.

  

Он је рекао да очекује да се „ова игра настави” и да треба сачекати да се види шта ће
Претресно веће да уради.

  

Како је казао, оваква ситуација може да потраје и тешко је предвидети даље потезе.

  

  

Говорећи о привременом пуштању на слободу Горана Хаџића, Љајић је казао да је та
одлука очекивана, с обзиром да је већ три пута поношен такав захтев.

  

„Постојали су потпуно оправдани разлози за тако нешто, обзиром на тежину болести
Хаџића, одлука је очекивана и на месту је”, рекао је Љајић.

  

Љајић је казао да ће Хаџић бити под строгим надзором и да ће му бити пружена
медицинска нега.

  

„То је онај поступак који је важио мање више за све остале хашке оптуженике.Свако
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нарушавање правила повлачи обавезу Србије да о томе обавести трибунал”, поручио је
Љајић.

  

На питање има ли нових детаља у вези са истрагом и тиме ко је Хаџићу помагао седам
година у бекству, Љајић је казао да не може ништа више да каже у односу на оно што је
саопштио раније, да правих резултата истраге нема и да се још увек не зна ко је помогао.

  

Упитан о Сребреници, Лајић је казао да то што је ухапшено осам оптужених представља
велики корак.

  

То је најбољи одговор, јер национална законодавства и правосудни органи имају велику
улогу у процесу помирења и суочавању са почињеним злочинима, рекао је он.

  

Љајић је казао да у другим земљама „нисмо имали ту врсту суочавања са прошлошћу и
активности правосудних органа”.

  

Он је рекао и да Влада Србије још увек није разматрала ко ће и да ли ће ићи на
обележавање 20 година од злочина у Сребреници.

  

(Taнјуг)

  

"Само Србија одговорна око Хага"

  

Београд -- Једина страна која се одговорно понаша у последњим дешавањима око Хага
је Србија, каже председник Националног савета за сарадњу са Трибуналом Расим
Љајић.

  

"У питању су спорови између Тужилаштва, суда и Војислава Шешеља и само у том
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троуглу може и да се реши", каже Љајић за Радио Б92.

  

Како је рекао, за државу Србију у овом случају нема посла, јер се Трибунал оглушио о
оба захтева Србије.

  

"Ми смо дали гаранције под два услова, уколико их Шешељ прихвати и уколико пристане
на услове Трибунала. Нису ни питали Шешеља да ли прихвата гаранције, нити су му
постављали услове када су га пуштали на привремену слободу. И да хоћемо ми ту нешто
да радимо, ми смо немоћни, јер ништа од Србије не зависи", рекао је Љајић.

  

Љајић је рекао да је Шешељево легитимно право да не достави документацију о
здравственом стању.

  

"Мислим да ће још неко време бити пребацивања лопте од тужилаштва до суда и
обрнуто, а у сваком случају ово мора да се реши у самом Трибуналу. Од њих зависи како
ће да изађу из ћорсокака у који су сами ушли", рекао је Љајић.

  

Након Шешеља, у Србију на привремену слободу стиже и оптуженик Горан Хаџић ради
лечења.

  

"Период његовог боравка у Србији је ограничен. Дали смо гаранције и у обавези смо да
их испоштујемо, када се ради о надзору, контроли и извештавању Трибунала о свакој
промени ситуације. Наравно, на нама је и да Хаџића вратимо у Хаг када дође за то
време", рекао је Љајић.

  

Поводом негативних реакција из Хрватске поводом пуштања Горана Хаџића, Љајић
каже:

  

"Гледао сам прилоге на хрватским телевизијама. Јасна је ситуација да се он пушта из
хуманих разлога, његово здравствено стање је заиста више него тешко и погоршало се,
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тако да је ова одлука потпуно очекивана", рекао је Љајић.

  

(Б92)

  

Расим Љајић: Тужилаштво и Претресно веће Хашког трибунала пребацују лоптице
једно другом у случају Војислава Шешеља

  

Београд -- У случају Војислава Шешеља на сцени је сукоб сујета представника
Тужилаштва и Претресног већа, каже Расим Љајић.

  

Председник Националног савета за сарадњу са Хашким трибуналом наводи да нико не
може да предвиди шта ће се даље дешавати, али Влада Србије не може да уради ништа
у овом тренутку.
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  Љајић је за Н1 рекао да је то сукоб између судије Жан Клод Антонетија и тужиоцаСержа Брамерца.  "Ми имао три стране: Тужилаштво, суд и Шешеља који пребацују лоптицу једни другима."  Како истиче, евидентно је да ће се тај сукоб наставити и да је једина страна која се уовој ситуацији понашала одговорно и коректно заправо Влада Србије јер су се њенипредставници трудили да Шешељ не трпи последице а са друге стране су испуњавалисве дужности према Трибуналу.  Коментаришићи одлуку о привременом пуштању на слободу Горана Хаџића, Љајић јерекао да је то очекивана одлука ако се узме у обзир тешко здравствено стањеоптуженика.  Три пута је суд већ одбијао да га пусти на привремену слободу, казао је Љајић и додаода третман који је Хаџић имао у Хагу није дао очекиване резултате, да је дошло допогоршања његовог здравствено стање и да је зато сада донета ова одлука.  Он, међутим, наводи да ће његов боравак на слободи кратко трајати и да не може дакаже до када али да ће Хаџић све време боравка у Србији бити под строгим надзором иконтролом и да ће Влада на дневној бази морати да извештава суд о томе.  (Н1)  
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